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 تولید نفت کشور به 3.4 میلیون بشکه 
در روز افزایش یافت

سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی گفت: تولید 
نفت ایران روزانه 2 میلیون و 900 هزار بشکه بود که اکنون به 3 میلیون و 400 هزار 

بشکه افزایش پیدا کرده است.
حمید حسینی سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی گفت: در سال گذشته  
تولید نفت ایران روزانه حدود 2 میلیون و 900 هزار بشکه بود که این رقم اکنون به سه میلیون و 400 هزار 
بشکه در روز افزایش پیدا کرده است.او گفت: به طور کلی اگر بخواهیم صادرات نفت را طبق برنامه هفتم از 
سه میلیون و 800 هزار بشکه در روز به چهار میلیون و 200 هزار بشکه در روز برسانیم باید برای هر بشکه 
نفت به صورت متوسط 25 هزار دلار سرمایه گذاری کنیم.حسینی گفت:خوشبختانه امسال بیشترین نرخ رشد 
اقتصادی مربوط به حوزه نفت گزارش شده است به طوری که هم میزان تولید و صادرات افزایش پیدا کرده 

و هم با افزایش قیمت ها ارزش صادرات افزایش یافته است و توانسته رشد اقتصادی کشور را مثبت کند.

آمادگی برای تامین پایدار گاز در زمستان
مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز گفت: با تلاش شبانه روزی به ویژه 
در پالایشگاه های گاز و شرکت انتقال گاز، تعمیرات اساسی در تأسیسات و خطوط 

انتقال مطابق برنامه انجام شده است.
رحمانی مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران گفت:طبق آمار منتشر شده مصرف گاز 
طی سال های اخیر در بازده زمانی چیزی بالغ بر 60 درصد لفزایش داشته ایم.او گفت: به طور کلی مقدار 
مصرف بخش خانگی 40 درصد افزایش داشته و از 44 میلیارد مترمکعب به 61 میلیارد مترمکعب رسیده 
است.رحمانی گفت: سال 99 مقدار مصرف بخش خانگی 61 میلیارد و 600 میلیون مترمکعب بود و در 
سال 1401، با وجود جذب 2 میلیون مشترک جدید و کاهش میانگین دما تا 1.5 درجه نسبت به سال 
99، کماکان مقدار مصرف بخش خانگی در میانگین 61 میلیارد و 600 میلیون مترمکعب ثابت ماند.به 
گفته او، مصرف روزانه گاز در سال گذشته 680 میلیون مترمکعب  در بخش خانگی و تجاری شد که با 
توجه به ثابت بودن تولید و ناترازی، هیچ راهکاری جز مصرف بهینه و مدیریت مصرف نداشتیم.رحمانی 
گفت: تلاش شبانه روزی همکارانمان به ویژه در پالایشگاه های گاز و شرکت انتقال گاز، تعمیرات اساسی 

در تأسیسات و خطوط انتقال مطابق برنامه انجام شده است.

 سرمایه گذاری برای بهینه سازی 
حدود 20 میلیون بخاری عادی در کشور

دبیرکل انجمن کارفرمایی صنعت پتروشیمی از سرمایه گذاری برای بهینه سازی 
حدود 20 میلیون بخاری عادی در کشور خبر داد.

احمد مهدوی ابهری، دبیر کل انجمن کارفرمایی صنعت پتروشیمی گفت:یکی از برنامه های هفتم 
سرمایه گذاری در میادین گازی و بالادست است.او گفت: همچنین پیشنهاد های کوتاه مدت، میان مدت 
و بلندمدت در زمینه های صرفه جویی مصرف گاز خانگی، سرمایه گذاری در میادین گازی و توسعه زنجیره 
ارزش تشکیل شود.مهدوی گفت: یکی از  پیشنهادات و طرح ها بحث صرفه جویی است که ما بیاییم 
حدود 20 میلیون بخاری عادی در کشور را با سرمایه گذاری به هرموتیک تبدیل بکنیم که با صرفه جویی، 
گازش را برای پتروشیمی ها استفاده بکنیم. دبیرکل انجمن کارفرمایی صنعت پتروشیمی در خصوص 
ابلاغ و اجرای نرخ فرموله خوراک گازی گفت: منتظریم وزارت نفت با توجه به فرمول جدید قیمت را به 

شرکت ملی گاز و شرکت های پتروشیمی ابلاغ کند.

 فرش قرمز پالایشگاه گاز پارسیان 
برای زمستان پهن شد

مدیرعامل شرکت پالایش گاز پارسیان از پایان تعمیرات اساسی در این مجموعه و 
آمادگی برای ورود به فصل سرما خبر داد.

به گزارش شرکت ملی گاز ایران، علمدار بابایی با بیان اینکه انجام تعمیرات اساسی سال 1402 این 
شرکت در دو مقطع زمانی برنامه ریزی و اجرا شد، گفت: در مرحله نخست تعمیرات اساسی ردیف های گازی 
)Train( پارسیان 2 انجام و در ادامه، تعمیرات اساسی پارسیان 1 واحدهای 400، 500 و 800 تکمیل شد 
و سرانجام با تلاش همه کارکنان عملیاتی و ستادی تعمیرات اساسی پایان یافت و با آمادگی به استقبال 
روزهای سرد سال می رویم.وی افزود: در تعمیرات اساسی امسال که با برنامه ریزی کامل و رفع نواقص و 
اجرای 19 مورد طرح اصلاحی انجام شد از نظر حجم و پیچیدگی کار از مهم ترین آنها می توان بازرسی 
و تعمیرات چهار دستگاه سیلابه گیر، تخلیه، شارژ و بازدید از 28 دستگاه برج نم زدایی، تعویض المنت های 
مستعمل مربوط به 28 دستگاه فیلتر گاز، بازدید و انجام تعمیرات 8 دستگاه کوره، تعمیر سه دستگاه کولر 

هوایی، تعمیر سه دستگاه مبدل حرارتی و...را نام برد.

اخبار کوتاه 

ســخنگوی صنعت برق با اعلام اینکه 
یک سوم قبوض برق مشترکان خانگی با 
اجرای طرح پرداخت پاداش صرفه جویی 
رایگان شــد و حتی برخی مشــترکان 
بستانکار شدند، گفت: صنعت برق امسال 
2 هــزار و 200 میلیــارد تومان پاداش 
صرفه جویی به 40 درصد از مشــترکان 

پرداخت کرده است.
»مصطفی رجبی مشهدی« با اشاره به اجرای طرح پاداش صرفه جویی مشترکان برق خانگی در سراسر 
کشور، اظهار داشت: مبلغ بستانکاری پاداش صرفه جویی برق مشترکان خانگی در قبض برق بعدی آنها تسویه 
می شود.وی تأثیر اجرای طرح پاداش مدیریت مصرف برق در بخش خانگی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: نتایج 
بسیار خوبی با اجرای طرح پاداش صرفه جویی در تأمین برق پایدار همه مشترکان به ویژه مشترکان صنعتی 
حاصل شد.سخنگوی صنعت برق با اشاره به آمار به دست آمده 4 ماه گرم تابستان امسال، ادامه داد: سال 1400، 
48 میلیارد کیلووات ساعت انرژی مصرفی برق در بخش خانگی بوده که در سال 1402 با رشد منفی نسبت 
به سال 1400 به 46 میلیارد کیلووات ساعت رسیده است.رجبی مشهدی بیان کرد: به عبارت دیگر حتی اگر 
رشد متوسط 5 درصدی سالانه در حوزه خانگی را داشته باشیم توانستیم حدود 7 میلیارد کیلووات ساعت انرژی 
کمتری در بخش خانگی صرفه جویی کنیم.وی درباره قبض های صادر شده برای مشترکانT خاطرنشان 
کرد: حدود یک سوم از این قبوض بهصورت بستانکار یا قبض رایگان صادر شده و هنوز مبالغ بستانکاری پاداش 
در قبض بعدی آنها تسویه می شود و اگر میزان پاداش از میزان قبض برق مصرف آنها بیشتر باشد قبض ها 
به صورت رایگان صادر خواهد شد.سخنگوی صنعت برق گفت: مشترکانی که در قبض خود بستانکار بوده در 
نوبت های بعدی قبض به صورت رایگان یا به صورت پاداشی که برای آنها درج شده و از مبلغ صورت حساب 
دوره بعد صادر شود، کاسته خواهد شد.رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: میزان مصرف بخش صنعتی کشور در 
سال 1400 و در 4ماهه گرم 36.7 میلیارد کیلووات ساعت بود و در سال 1402 به 46 میلیارد کیلووات ساعت 
رسید. به عبارتی ما در این بخش حدود بیش از 9 میلیارد کیلووات ساعت انرژی بیشتری به صنایع تحویل 
دادیم که نشان می دهد در سال 1402 به نسبت سال 1400 رشد مصرف برق حدود 24 درصد شده که رقم 
قابل توجهی است.وی از همکاری همه مشترکان بخصوص مشترکان خانگی که ضمن برخورداری از پاداش 

صرفه جویی سال جاری به تأمین برق پایدار کمک کردند، تشکر کرد.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با تأکید بر هم افزایی دانشی و اجرایی بین وزارت نیرو 
و صنعت پتروشیمی گفت: در مسیر توسعه صنعت پتروشیمی و اجرای طرح های تازه به دنبال 

تأمین انرژی پایدار با همکاری وزارت نیرو هستیم.
به گزارش شــرکت ملی صنایع پتروشیمی، مرتضی شاهمیرزایی در سومین نشست مشترک بهره وری انرژی با 
پژوهشگاه نیرو و مرکز مطالعات انرژی وزارت نفت، با اشاره به اهمیت تأمین منابع انرژی، آن را شریان حیاتی صنعت 
و اقتصاد دانســت و یادآور شد: مصوبه اخیر مجلس شورای اسلامی درباره تشکیل »سازمان بهینه سازی مصرف«، 
اقدامی مؤثر و مطلوب به منظور مدیریت مصرف بهینه انرژی در کشور است.وی هم افزایی و تعاملات میان سازمان ها 
و وزارتخانه ها را سبب افزایش بهره وری کشور دانست و افزود: با توجه به رویکرد مثبت حاکمیت در حوزه انرژی و 
اشتراک های موجود در بحث تأمین انرژی بین وزارت نفت و وزارت نیرو، تأکید و اهتمام ویژه ای برای تداوم همکاری 
بیشتر بین دو مجموعه داریم.معاون وزیر نفت، تهاتر و تبادل حامل های انرژی میان دو وزارتخانه را راهکاری مناسب 
برای استفاده بهینه از زیرساخت موجود خواند و اظهار کرد: هم اکنون انرژی مورد نیاز صنعت پتروشیمی از طریق سه 
مجتمع فجر، مبین و دماوند به عنوان واحدهای مستقل، همچنین 11 نیروگاه در مجتمع های پتروشیمی تأمین می شود.

شاهمیرزایی با اشاره به اجرای طرح های جدید پتروشیمی تأکید کرد: به مجریان طرح های پتروشیمی توصیه می کنم 
با برنامه ریزی مناسب، افزون بر تأمین ظرفیت های مورد نیاز خود در تأمین مقداری از برق مصرفی روستاها و شهرهای 
اطراف محل استقرار، وزارت نیرو را همراهی کنند.وی همچنین از وزارت نیرو خواست با توجه به آسیب های مترتب در 

قطع برق مجتمع های پتروشیمی اهتمام و همکاری لازم را در پایداری تأمین برق مجتمع ها داشته باشند.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی بر تشکیل کارگروه های مشترک تخصصی انرژی در حوزه نیروگاه ها و 

سوخت نوین در سطح کارشناسی تأکید کرد و آن را مقدمه ای بر تعامل مؤثر بین دو وزارتخانه دانست. 
شاهمیرزایی ادامه داد: تأمین نیازهای صنعت به ویژه کالاها، تجهیزات و ماشین آلات مورد استفاده در بخش های 
مختلف صنعت پتروشیمی از سوی شرکت های سازنده ایرانی در حال انجام است و امیدواریم تا پنج سال آینده به طور 
کامل در این زمینه به خودکفایی برسیم.وی افزود: برآورد می شود ظرفیت تولید صنعت پتروشیمی تاپایان برنامه هفتم 
توسعه به حدود 130 میلیون تن و تا پایان برنامه هشتم به حدود 200 میلیون تن افزایش یابد، بنابراین با توجه به 
برنامه ریزی های انجام شده این صنعت ارزش آفرین در آستانه جهشی بزرگ قرار دارد.مدیرعامل شرکت ملی صنایع 
پتروشیمی با بیان اینکه هاب های جدید پتروشیمی در منطقه مکران و جاسک، همچنین منطقه انرژی بر پارسیان میزبان 
اجرای طرح های تازه پتروشیمی هستند، گفت: تأمین برق مورد نیاز این مناطق باید مورد توجه قرار گیرد و با همکاری 
و تعامل با وزارت نیرو نیازهای این مناطق تأمین شود.شاهمیرزایی با اشاره به ضرورت تکمیل زنجیره ارزش و تولید 
محصولات نهایی در صنعت پتروشیمی اظهار کرد: واحدهای تکمیلی در زنجیره ارزش همانند بخش های بالادستی 
برای تولید پایدار نیازمند تأمین برق هستند و امید است وزارت نیرو با تأمین برق مورد نیاز این واحدها، در توسعه صنایع 

پایین دستی سهیم باشد.

پرداخت 2/2هزار میلیارد تومان پاداش 
صرفه جویی برق در سال جاری

به دنبال تأمین انرژی پایدار صنعت 
پتروشیمی با همکاری وزارت نیرو هستیم

عضو کمیسیون انرژی گفت:روزانه یک 
میلیارد مترمکعب گاز در کشــور تولید 
می شــود و طبق پیش بینی ها در پیک 
زمستان 250 میلیون متر مکعب کمبود 

گاز خواهیم داشت.
امشب برنامه تهران 20 به بررسی برنامه هفتم در 
حوزه انرژی پرداخت. در این برنامه رضاخواه عضو 
کمیســیون انرژی مجلس گفت: نزدیک 40 هزار 

دلار بودجه نفتی در کشور داریم و میزان مصرف انرژی به  104 میلیارد دلار  می رسد بنابراین  اگر بتوانیم با 
مدیریت صحیح  بخشی از هدر رفت انرژی را کنترل کنیم و آن را به سمت سرمایه گذاری هدایت کنیم شاهد 

بهبود وضعیت انرژی و صرفه جویی در این بخش خواهیم بود.
وی افزود: در برنامه هفتم، هزینه مصرف انرژی را از مصرف کنندگان بزرگ دریافت خواهیم کرد همچنین 
باید به سمت تولید خودروهای هیبریدی و برقی حرکت کنیم.رضاخواه گفت: نمی توان مصرف بنزین را با 

خودروهایی که تولید می شود کنترل کرد و عملا  به واردکننده بنزین تبدیل شده ایم. 
عضو کمیسیون انرژی گفت: ما در مصرف گاز خانگی و صنعتی ناترازی انرژی  داریم چراکه تولید و مصرف 
ما با یکدیگر هم خوانی ندارد به طوری که در طول تابستان برق صنایع و در زمستان گاز آنها قطع می شود.

در ادامه این برنامه حسین زاده عضو کمیته انرژی و گاز گفت:  در حوزه مصرف بنزین و گازوئیل  در حال 
برنامه ریزی هستیم و در تلاش هستیم که به مرور تولید خودروهای برقی و هیبریدی را جایگزین خودروهای 

بنزینی کنیم.
او گفت:   30 میلیون خودرو و  10 میلیون موتور سیکلت داریم که بخش زیادی از آنها فرسوده هستند و 
باید خودروهای برقی و هیبریدی جایگزین آنها شود.وی اظهار کرد:پیش بینی می شود که در پیک زمستان 
250 میلیون متر مکعب کمبود گاز داشته باشیم چراکه اگر  1 میلیارد متر مکعب در روز گاز تولید کنیم  750 تا 
800 میلیون متر مکعب در بخش خانگی مصرف می شود و این 200 متر مکعب در حوزه صنایع و سایر 

بخش ها  است بنابراین در  این حوزه باید برنامه ریزی دقیقی صورت گیرد.
وی افزود: ایران کشور صاحب انرژی است و باید برنامه ریزی دقیقی در این بخش برای جبران  انرژی کرد و 
اگر  اقدامی صورت نگیرد این امنیت انرژی می تواند تهدید شود .حسین زاده گفت : اگر سرمایه گذاری مناسب 

صورت نگیرد سایت عسلویه و سایر بخش سایت ها دچار فرسودگی خواهد شد.

 تولید روزانه 
یک میلیارد مترمکعب گاز در کشور

مدیرعامل نیروگاه ری با اشاره به آغاز طرح توسعه 
نیروگاه ری گفت: طی دو ســال آینده واحدهای 
جدید نصب می شوند و دو واحد جدید نیز به زودی 
به ظرفیت 100 مگاوات از شهر دیگری به اینجا 

منتقل خواهد شد.
حمید بادرستانی درباره وضعیت فعلی راندمان نیروگاه و آخرین 
وضعیت طرح توسعه و نوســازی نیروگاه ری گفت: در حال 
حاضر راندمان نیروگاه 22 درصد است که با تدابیر در نظر گرفته 
شده و با اجرای طرح نوسازی این راندمان را افزایش خواهیم 
داد. البته باید توجه کرد که میانگین راندمان نیروگاه های کشور 
حدود یک تا دو درصد از میانگین راندمان نیروگاه های برخی از 

کشورهای اروپایی بالاتر است.
وی با اشاره به سیاست تبدیل نیروگاه های گازی به سیکل 
ترکیبی به منظور افزایش راندمان تصریح کرد: بی شک این 
اقدام موجب افزایش راندمان نیروگاه های کشــور می شود اما 
در حال حاضر نیز وضعیت راندمان نیروگاه های ایران مطلوب 

است.
مدیرعامل نیروگاه ری با بیان این که در سال 1356 نیروگاه 
ری 20 درصد کل برق کشور را تولید می کرد، اظهار کرد: سهم 
تولید این نیروگاه به نسبت کل ظرفیت کشور اکنون کاهش 
یافته اما علی رغم قدیمی بودن نیروگاه با اقداماتی که در حوزه 
تعمیرات و نگهداشت انجام داده ایم توانسته ایم تولید خوبی از 

این نیروگاه داشته باشیم.
بادرستانی با بیان این که نیروگاه ری متنوع ترین نیروگاه گازی 
دنیا است، اظهار کرد: در این نیروگاه از پنج فناوری از کشورهای 

ایتالیا، بلژیک، ژاپن و کشورهای دیگر استفاده می شود که بعد 
از 47 ســال هنوز در مدار بهره برداری قرار دارند که علت آن 

نیز تعمیرات و نگهداری خوبی است که در این نیروگاه انجام 
شده است.

وی اضافه کرد: عمر استاندارد یک نیروگاه 30 سال است اما 
در این نیروگاه علی رغم گذر زمان توانســته ایم از 21 واحد با 
ظرفیت نصب شده 800 مگاوات بهره برداری کنیم تا جایی 
که در تابستان حدود دو ساعت برق شبانه روز تهران به تنهایی 

توسط این نیروگاه تامین می شود.
مدیرعامل نیروگاه ری با اشاره به مصرف سوخت و مسائل 
محیط زیستی نیروگاه ری تصریح کرد: در نیروگاه ری به هیچ 
عنوان از مازوت استفاده نمی شود و به طور کلی از نظر فنی نیز 

امکان استفاده از سوخت مازوت در این نیروگاه وجود ندارد.
بادرستانی با بیان این که بیش از 45 هزار قطعه و 125 تجهیز 
را با استفاده از دانش متخصصان داخلی تولید کرده ایم، گفت: در 
گزارش شش ماهه 1.5 میلیارد کیلووات ساعت انرژی در این 
نیروگاه تولید شده که این به معنای این است که 75 درصد تعهد 

سالانه را ظرف شش ماه محقق کرده ایم.
به گفته وی سوخت دوم نیروگاه ری گازوئیل است که اکنون 
به صورت حداکثری ذخیره ســازی صورت گرفته و تنها در 
صورت اضطرار از این ســوخت استفاده خواهیم کرد اما تاکید 

ما روی استفاده از گاز است.
مدیرعامل نیروگاه ری با بیان این که میزان خروجی اضطراری 
نیروگاه ری در شش ماهه سال 1402 نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته 40 درصد کاهش داشته است، ادامه داد: براساس 
ارزیابی های صورت گرفته ارتقاء نیروگاه ری از رتبه 16 به رتبه 

ششم رسیده است.

نوسازی نیروگاه ری تا دو سال آیندهنوسازی نیروگاه ری تا دو سال آینده

ــت  ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــواد ۱ و ۳ قان ــه دســتور م نظــر ب
مصــوب  رســمی  فاقــد ســند  هــای  و ســاختمان  اراضــی 
۱۳90/09/20، امــاک متقاضیانــی کــه در هیــات موضــوع 
مــاده یــک قانــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی بابــل مــورد 
رســیدگی و تصرفــات مالکانــه و بــا معــارض آنــان محــرز و رای 
لازم صــادر گردیــده جهــت اطــاع عمــوم بــه شــرح ذیــل آگهــی 

ــردد: ــی گ م
))اماک متقاضیان واقع در بخش یک((

اراضی واقع در علمدار وکتی پاک 28۱5- اصلی 
۱0295 فرعــی: حســین ابوالقاســمی باکــری در ششــدانگ یــک 
ــع  ــر مرب ــی بمســاحت 89/40 مت ــای احداث ــا بن ــن ب ــه زمی قطع

ــه ابوالقاســمی باکــری محــرز گردیــد. خریــداری از قــدرت ال
 اراضی واقع در کمانگرکا پاک 2820- اصلی

ــک  ــاج آهنگــر درششــدانگ ی ۳25٦ فرعــی: حســن آقاجــان نت
قطعــه زمیــن بــا بنــای احداثــی کــه 5/5 دانــگ ششــدانگ عرصه 
وقــف مــی باشــد بمســاحت 24٦ متــر مربــع خریــداری از بهــروز 

ســتوده محــرز گردیــد.
 ۳25٧ فرعــی: محمــد علــی چالــی نژاشــفیعی درششــدانگ یــک 
قطعــه زمیــن بــا بنــای احداثــی کــه 5/5 دانــگ ششــدانگ عرصه 
ــداری از  ــع خری ــر مرب ــد بمســاحت ۱0٧/۱5 مت ــی باش ــف م وق

عنایــت حســین زاده محــرز گردیــد.
 ۳258 فرعــی: کامــران انصــاری منــش در ششــدانگ یــک 
قطعــه زمیــن بــا بنــای احداثــی کــه ه/ه دانــگ ششــدانگ عرصــه 
ــداری از  ــع خری ــر مرب ــد بمســاحت ۱۳5/05 مت ــی باش ــف م وق

ــد. ــی محــرز گردی محمدرضــا یعقوب
 ۳259 فرعــی: ســعید عباســیان در ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن 
ــف  ــه وق ــدانگ عرص ــگ شش ــه 5/ 5 دان ــی ک ــای احداث ــا بن ب
مــی باشــد بمســاحت ۱58/50 متــر مربــع خریــداری از شــعبان 

ــد. عباســیان محــرز گردی
))اماک متقاضیان واقع در بخش دو((

اراضی واقع در حمزه کاپاک 2۳2٦- اصلی
 ۱۳054 فرعــی از ٦5 فرعــی: مرضیــه برزگرحمــزه کائی نســبت 
ــا بنــای احداثــی بمســاحت  بــه ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن ب
۱8٧/۳4 متــر مربــع بــا تقســیم نامــه ســهم الارث محــرز گردیــد.

 ۱۳055 فرعــی از ٦8 فرعــی: حمــزه علــی رضــی نتــاج آقامحلــی 
ــی  ــای احداث ــا بن ــن ب ــه زمی ــک قطع ــدانگ ی ــه شش ــبت ب نس
بمســاحت ۱۳0/9٧ متــر مربــع خریــداری از محمدرضافرنیــا 

ــد. محــرز گردی
اراضی واقع در بازگیر کاپاک 2508- اصلی

 ٦۱2 فرعــی از ٧0 فرعــی: مهــدی حــق دوســت نــژاد در 
ــه مســاحت  ــی ب ــای احداث ــا بن ــن ب ــه زمی ــک قطع ششــدانگ ی
2۱0/2۱ مترمربــع خریــداری از حلیمــه فاحیــان محــرز گردیــد.

 اراضی واقع در بابل پاک ۳590- اصلی
9۱ فرعــی: ســیامک اســبکیان بنــدی در ششــدانگ یــک قطعــه 
زمیــن بــا بنــای احداثــی بمســاحت ۳۱5 متــر مربــع خریــداری از 

خلیــل اســبکیان محــرز گردیــد. 
اراضی واقع در اوشیب پاک ۳٦24- اصلی

۳۳5۱ فرعــی از ٧۳ فرعــی: آرام تیرگــر در ششــدانگ یــک قطعــه 
زمیــن بابنــای احداثــی بمســاحت ٧4۳/48 متــر مربــع خریــداری 

از محمــد وطــن پرســت و غیــره محــرز گردیــد. 

اراضی واقع در دیو کاپاک 48٦2- اصلی
۱٦00 فرعــی از ۱9۱ فرعــی: مرتضــی مومنــی و حســین آل 
ــن  ــه زمی ــک قطع ــدانگ ی ــه در شش ــری بالمناصف ــدی امی مه
ــداری از  ــع خری ــر مرب ــی بمســاحت ۱۱0/٧٧ مت ــای احداث ــا بن ب

ــد.  ــرز گردی ــور مح ــف فغانپ یوس
اراضی واقع در صادق کاپاک 48٦8- اصلی

۱٧٧ فرعــی از ۱۱فرعــی: مریــم بیگــم ســادات کائــی در 
ششــدانگ یــک قطعــه زمین بابنــای احداثــی بمســاحت ۱۱۳/۱5 

ــد.  ــبی محــرز گردی ــداری از محســن مکاس ــع خری ــر مرب مت
))اماک متقاضیان واقع در بخش سه((

اراضی واقع در روستای قائمیه پاک 8- اصلی
4۳5 فرعــی: طوبــی پــور رضاقلــی و مصطفــی انیســی بالمناصفــه 
ــاحت  ــی بمس ــای احداث ــن بابن ــه زمی ــک قطع ــدانگ ی در شش
ــرز  ــور مح ــن پ ــم حس ــداری از ابراهی ــع خری ــر مرب 40۳/80 مت

ــد.  گردی
))اماک متقاضیان واقع در بخش سیزده((

اراضی واقع درروستای بیشه سر پاک ٦ اصلی-
ــک  ــدانگ ی ــه شش ــبت ب ــه نس ــی: وحیدکردنیابیش  2۳9 فرع
ــگ ششــدانگ عرصــه  ــی کــه ۱ دان ــای احداث قطعــه زمیــن بابن
وقــف مــی باشــد بمســاحت ۳00 متــر مربــع خریــداری از مهــدی 

واللهــی بیشــه محــرز گردیــد. 
لــذا بــه موجــب قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و 
ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی و مــاده ۱۳ آئیــن نامــه مربوطــه 
ایــن آگهــی در دو نوبــت بــه فاصلــه ۱5 روز از طریــق ایــن روزنامه 
محلــی / کثیــر الانتشــار در شــهرها منتشــر و در روســتاها عــاوه 
بــر انتشــار آگهــی، رای هیــات الصــاق تــا در صورتیکــه اشــخاص 
ــد از  ــند بای ــته باش ــراض داش ــده اعت ــام ش ــه آرای اع ــع ب ذینف
ــخ الصــاق در  ــی و در روســتاها از تاری ــن آگه ــخ انتشــار اولی تاری
ــه اداره ثبــت محــل وقــوع  ــا دو مــاه اعتــراض خــود را ب محــل ت
ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد. معتــرض بایــد ظــرف یــک 
مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت 
ــم دادخواســت  ــد و گواهــی تقدی ــی محــل نمای ــه دادگاه عموم ب
بــه اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات 
ثبــت موکــول بــه ارائــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و در صورتــی 
کــه اعتــراض در مهلــت قانونــی واصــل نگــردد یــا معتــرض گواهی 
ــد اداره  ــه نکن ــه دادگاه عمومــی محــل ارائ ــم دادخواســت ب تقدی
ــد و صــدور  ــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمای ــادرت ب ثبــت مب
ســند مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت. بدیهی 
ــورد قســمتی از  ــه مذکــور در م ــن نام ــاده ۱۳ آئی ــر م اســت براب
اماکــی کــه قبــا اظهــار نامــه ثبتــی پذیرفته نشــده، واحــد ثبتی 
بــا رای هیــات پــس اظهارنامــه حــاوی تحدیــد حــدود، مراتــب را 
ــه صــورت همزمــان  در اولیــن آگهــی نوبتــی و تحدیــد حــدود ب
باطــاع عمــوم مــی رســاند و نســبت بــه امــاک در جریــان ثبت و 
فاقــد ســابقه تحدیــد حــدود، واحــد ثبتــی آگهــی تحدیــد حــدود 
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آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی بابل

رئیس هیئت رئیسه صندوق های بازنشستگی صنعت 
نفت گفت: مخــازن »ال پی جــی و ال ان جی« طرح 
ایران ال ان جی به مرحله نهایی نزدیک است و مانند 

واحدهای نیروگاهی وارد چرخه درآمدزایی می شوند.
به گزارش صندوق بازنشستگی صنعت نفت، عبدالحسین بیات 
در نشست شــورای عالی پروژه های گروه اقتصادی صندوق های 
بازنشستگی صنعت نفت با اشاره به بازدید از تأسیسات طرح ایران 
ال ان جی اظهار کرد: هرکدام از بخش های ایران ال ان جی که تکمیل 
شود در چارچوب برنامه »خلق منابع پایدار« برای سهامداران قرار 
خواهــد گرفت، از این رو پــس از درآمدزایی از نیروگاه تولید برق، 
امســال و اوایل ســال آینده نیز مخازن ال پی جی و ان جی ال به 
بهره برداری خواهند رســید و تا رسیدن واحدهای شیرین سازی و 
 مایع سازی به مرحله تولیدی، قابل بهره برداری توسط صنایع متقاضی 

خواهند بود.
وی ادامه داد: به امید خدا پس از راه اندازی واحدهای اصلی طرح، 
نیروگاه تولید برق و مخازن، مأموریت پیش بینی شده در برنامه اصلی 
را انجام خواهند داد. برنامه استفاده از بخش های تکمیل شده تا تحقق 
مرحله اصلی بدین منظور است که از سرمایه گذاری، بیشترین استفاده 

و بهره وری انجام شود.
رئیس هیئت رئیسه صندوق های بازنشستگی صنعت نفت با بیان 
اینکه ال ان جی نیاز و اولویت کشور است، گفت: پروژه ایران ال ان جی 
بسیار طولانی شده است، از این رو پیچیدگی خاصی دارد، اما برای 
این موقعیت نیز طراحی مهندسی و اقتصادی وجود دارد که به طور 

حتم کار این طرح با توان داخلی نهایی خواهد شد.
خلق منابع پایدار

گروه اقتصادی صندوق های بازنشســتگی صنعت نفت از محل 
ســودآوری طرح های ســرمایه گذاری، انجام تعهدات به جامعه 
ذی نفعان را محقق می کند. در دو سال گذشته این گروه اقتصادی 

موفق به تأمین هم زمان منابع برای مستمری ها و شتاب بخشی به 
پروژه ها شد. شتاب بخشی به طرح ها از آن منظر اهمیت مضاعف 
دارد که در سال های پیشرو جمع قابل توجهی از شاغلان به جامعه 
ذی نفعان صندوق ها می پیوندند، بنابراین، برنامه ریزی برای تأمین 

پایدار مستمری ها و پرداختی ها از هم اکنون در دست اجراست.
رئیس هیئت رئیسه صندوق های بازنشستگی صنعت نفت سه شنبه 
و چهارشــنبه )دوم و سوم آبان ماه( برای سومین مرتبه در دو سال 
گذشــته از طرح های صندوق های بازنشســتگی صنعت نفت در 

عسلویه بازدید کرد.
پیشرفت طرح الفین کنگان تا پیش از آغاز به کار دولت سیزدهم 
58درصد بود، اما ظرف 2 سال اکنون پیشرفت فیزیکی 93 درصدی 
دارد، همچنین پتروشیمی ســروش مهستان 18 درصد پیشرفت 
داشــت که ظرف دو ســال اخیر از مرز 76 درصد گذشــته است، 
پتروشیمی نگین مهستان نیز 13 درصد پیشرفت داشت که اکنون با 

گذشت دو سال شاهد پیشرفت بیش از 71 درصدی هستیم.
طرح ایران ال ان جی که از طرح های راکد گذشته بود با اتخاذ تدابیر 
نو در دو سال گذشته در فهرست طرح های فعال و در حال اجرا قرار 

گرفته و هم اکنون پیشرفت 52 درصدی را تجربه می کند.

ادامه از صفحه یک
بهارستان نشینان مدتی است بی وقفه و به صورتی فشرده در دو نوبت 
صبح و عصر ریزِ لایحه برنامه هفتم را با موشــکافی دقیق بررسی و 
تصویب می کنند؛ ایجاد قوانین جدید و تصویب مفاد، بند و تبصره هایی 
کــه در این برنامه، دولت و دیگــر نهادهای مرتبط مکلف به اجرای 
آن شــده اند تا با رویکردی جدید علاوه بر رفع نواقص و کاستی های 
برنامه های گذشته، مطابق قانون اقداماتی درراستای پیشرفت و اعتلای 

کشور انجام شود.
البته تلاش مضاعف نمایندگان مجلس برای تصویب نهایی لایحه 
برنامه هفتم توسعه به دلیل آنکه امسال علاوه بر تصویب چنین لایحه 
مهمی، لایحه بودجه سال آینده نیز هم اکنون در نوبت بررسی مجلس 
قرار دارد و این لایحه به عنوان بزرگترین سند دخل و خرج یک ساله 
کشور قرار است برمبنای برنامه هفتم توسعه تنظیم و تصویب شود، کار 
نمایندگان ملت را در تصویت چنین لوایح حساسی، سخت و سنگین 

کرده است.
مطابق بررسی های به عمل آمده در لایحه برنامه هفتم، این سند مهم 
راهبردی به دلیل رویکردهای جدید و تغییراتی که در متن آن نسبت 
به برنامه های پیشــین ایجاد شده است، نشان کمتری از کپی سازی 
برنامه های قبلی دارد. با نگاهی به برنامه های توسعه گذشته مشخص 
می شــود که متاسفانه برخی از قوانین و اهداف برنامه های توسعه ای 
کشور همچنان محقق نشده است، اما از آنجا که در برنامه هفتم توسعه، 
تمرکز و توجه دولت و نمایندگان مجلس بر رفع چالش ها و نواقص 
برنامه های گذشته است و از طرفی قرار است نظارت ها بر عملکرد دولت 
در اجرای برنامه ها بیشتر و مسیر عملیاتی شدن برنامه های توسعه ای با 
راهکارهای اصولی هموار شود، بنابراین می توان نسبت به تحقق این 

برنامه در افق 5 ساله امیدوارتر بود.
اهداف اقتصادی چون رسیدن به نرخ رشد اقتصادی 8 درصدی تا سال 
1407، کاهش متوسط نرخ تورم به زیر 10 درصد، ایجاد اشتغال سالانه 
معادل یک میلیون شغل، رشد مناسب بهره وری عوامل تولید، رسیدن 
متوســط رشد صادرات نفتی به 12.4 درصد و همچنین متوسط رشد 

صادرات غیرنفتی به 22.6 درصد در این برنامه مدنظر قرار گرفته که البته 
قرار است متوسط رشد بخشی در برنامه هفتم توسعه به منظور تحقق 
رشد 8 درصدی در بخش کشاورزی 5.5 درصد، نفت 13.3، معدن 11.8 
درصد، صنعت 8.5 درصد، آب، برق و گاز 8.1 درصد، ساختمان 9 درصد، 
حمل ونقل 9.7 درصد، ارتباطات 10.9 درصد و دیگر خدمات، 6.5 درصد 
محقق شود این در حالی است که تحقق چنین اهدافی نیازمند اقدامات 
جدی و برخورداری از توان مدیریتی درست و اصولی است. اقداماتی که 
مردم و فعالان اقتصادی باید تحقق و نتیجه برنامه های توسعه ای را در 
پایان آن به خوبی لمس کنند، نه اینکه برنامه ها نوشته و اجرا شود اما در 
عمل توسعه و پیشرفت آنچنانی برای مردم محسوس و ملموس نباشد.

هرچند برنامه های توســعه ای به طور معمول بــرای رفع چالش ها، 
پیشرفت و ترقی کشور همچنین نگاه توسعه ای در افق 5 ساله است 
که در این مسیر دولت ها مکلف به اجرای قوانین برای تحقق اهداف از 
پیش تعیین شده هستند اما به نظر می رسد چنین برنامه ای باید به عنوان 
یک ســند ملی قلمداد شود تا بار سنگینی که بر دوش دولت گذاشته 
می شود سبک شود و از آن سو سهم و نقش بخش خصوصی، فعالان 
اقتصادی، تشــکل ها، اصناف و بازرگانان نیز در تحقق اهداف برنامه 
5 ساله به درستی تعیین شود تا با استفاده از این ظرفیت ها در کنار دولت 
و با همراهی و همگامی هم، مسیر پیشرفت کشور در اجرای برنامه های 

توسعه ای به خوبی طی شود.
به عنوان نمونه، اینکه دولت مکلف به اجرای قوانین شود اما توان و یا 
بودجه کافی برای عملیاتی کردن آن را نداشته باشد، بی فایده است با 
این حال در برنامه توسعه هفتم به مردمی سازی اقتصاد با نقش آفرینی 
بخش خصوصی و ظرفیت هایی که این بخش دارد، توجه چندانی نشده 
در حالیکه پیشرفت و ترقی و مقابله با چالش های اقتصادی با به میدان 
آوردن بخش خصوصی بی تردید بر تحقق اهداف برنامه های توسعه ای 

تأثیر ماندگار به جای می گذارد.
البته تفاوت برنامه هفتم توسعه با برنامه ششم در این است که در این 
برنامه نسبت به بخش های مختلف اقتصادی و ... شاخص گذاری ها مورد 
توجه بوده و دولت و مجلس در کنار هم درصددند تا اجرای برنامه ها 

منجر به تحقق اهداف به ویژه در شاخص های موثر که تاثیر زیادی بر 
رشد اقتصاد، اشتغال، کاهش نرخ تورم، نقدینگی و ... شده است، بشود. 
یعنی علاوه بر رفع چالش های گذشته، برنامه هایی که به طور مشخص 

می تواند اقتصاد کشور را متحول کند مورد توجه قرار گیرد.
توجه به کوچک سازی و چابک سازی دولت در برنامه هفتم که قرار 
است بر این اساس تعداد کارکنان دولت تا پایان برنامه بالغ بر 15 درصد 
کاهش یابــد و صد درصد خدمات دولت به شــهروندان به صورت 
الکترونیک انجام شود اقدامی درست و بجاست اما در کنار آن باید فضا 
برای بخش خصوص و تشکل های صنفی نیز به خوبی فراهم شود تا 

این بخش که توان اشتغالزایی بالایی را دارد بتواند از آن بهره گیرد.
جای این پرســش خالی اســت که چرا اهداف بخشــی از اهداف 
برنامه های توسعه ای گذشته محقق نشده است؟ شاید بتوان گفت دلیل 
آن نبود منابع لازم یا عدم مدیریت درست در بخش اجرا بوده است با 
این وجود وقتی دولت مکلف به اجرای برنامه ای می شود، مجلس نیز 
باید با ایجاد قوانین، راهکار و ســازوکارهای لازم، مسیر را برای اجرا 

تسهیل کند.
بــه بیان دیگر باید گفت در اجــرای برنامه ها نباید متکی به منابع 
دولتی شد و باید از منابع غیردولتی و بخش خصوصی که از ظرفیت، 
توان و منابع مالی زیادی برخوردار اســت و می تواند نسبت به جذب 
سرمایه گذاری خارجی اقدام کند که برای رسیدن به رشد 8 درصدی 
باید سالانه حدود 70 تا 80 میلیارد دلار جذب سرمایه گذاری خارجی 
نیز انجام شود بنابراین ضروی است فرصت برای فعالیت این بخش 
با تسهیل قوانین ایجاد شود تا بخش خصوصی، اصناف و تشکل ها نیز 

بتوانند در تحقق اهداف برنامه نقش آفرینی کنند.
البته یکی از مزیت های برنامه هفتم توسعه این است که به منظور تأمین 
حسن اجرای برنامه و درراستای هماهنگ کردن فعالیت دستگاه های 
دولت، شورای عالی راهبری برنامه با مسئولیت معاون اول رئیس جمهور 
تشکیل می شود تا تحقق اهداف برنامه به درستی مشخص و در صورت 
عدم تحقق در برخی بخش ها و حوزه ها با همیاری مجلس، مشکلات 

و نواقص بررسی و برطرف شود.

ساخت مخازن طرح ایران ال ان جی به مراحل پایانی نزدیک شد

جایگاه گنگ بخش خصوصی در برنامه های توسعه ای

گام هایی به سوی درآمدزایی پیش از راه اندازی نهایی کارخانه ایران ال ان جی
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